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Møde i Sundhed- og Omsorgsudvalget 
Den 4. april 2024 
 

 

Referat 
 

Møde i Sundheds- og Omsorgsudvalget 
Dato: d. 4. april 2024 kl. 10.00-14.00 
Sted: Udvalgsværelse B, 2. sal 
 
Medlemmer: 
Hanne Simonsen, Margit Schrøder, Lisbeth Sølver, Leif Andreasen, Elin Johansen, Lone Skov Al 
Awssi, Kirsten Nissen, Henrik Høgh, Margit Risnæs, Anne Marie Bossen, Michael Neumann, Merete 
Råschou, Eleonora Lewandowski, Jette Nielsen. 
 
Afbud: Eleonora Lewandowski, Elin Johansen og Margit Risnæs. 

 
Velkomst til Lykke Dahl Lauridsen fra sekretariatet! 

 
1. Valg af dirigent v. Hanne  

Hanne Simonsen vælges som dirigent. 

 
2. Valg af referent v. Hanne  

[sekretariatet bistår med referat] 
 

3. Godkendelse af dagsorden v. Hanne  
Dagsordenen godkendes med to tilføjelser. Et til punkt 5, ang. et yderligere budgetønske vedr. 
økonomisk kompensation for stigende fødevarepriser, samt et til punkt 6 ang. 
klippekortordningen. 
 

4. Godkendelse af referat fra d. 7. marts. 2024. v. Hanne  
(bilag 1) 
Referatet godkendes, idet udvalget ønsker en opfølgning i forhold til økonomien på plejehjem 
med ressourcedirektør Anna Schou, til efteråret. 

 
5. Budgetønsker 2025. Ved Kirsten og Margit. Drøftelse 

(bilag 2 & 3) 
Fagudvalget foreslår, efter drøftelse og i en fælles afstemning, at der ved fortrædet for det 
politiske udvalg den 18. april skal fremsættes følgende tre budgetønsker: 

 
- Budgetønsket fra sidste år om annullering af egenbetaling på MTO-pladserne (er allerede 

godkendt af Ældrerådet) 
I tilhørende skriv ønsker udvalget, at der i stedet for ’ophold’ står ’(kommunale) 
indlæggelser’ og ligeledes i stedet for ’borger’ står ’patient’, for at understrege, 
sygdomsaspektet, samt at hensigtserklæringen fra sidste års notat medtages. 
Der ønskes videre en udfoldelse af ulighed i sundhedsargumentet. 

- Klippekortordningen (følger under punkt 6) 
- Økonomisk kompensation ifm. de stigende fødevarepriser. 

Forslagsstiller Michael Neumann vil i samarbejde med sekretariatet gå videre med de 
nærmere formuleringer i budgetønsket, herunder en kobling til SUF’s Mad og 
Måltidsstrategi.  
 
Budgetønskerne behandles på det ekstraordinære Ældrerådsmøde den 17. april.  
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6. Klippekort. Ved Kirsten og Lisbeth. Drøftelse 
(bilag 4) 
Fagudvalget er begejstrede for Kirsten Nissens henvendelse til Sundheds- og 
Omsorgsforvaltningen. Det besluttes, at man afventer svar fra administrerende direktør Per 
Bennetsen. Har udvalget ikke hørt tilbage senest den 12. april, skal der sendes mail til relevante 
politikere mandag den 15. april, hvor de gøres opmærksomme på besparelserne på 
klippekortet. Videre skal der udarbejdes et budgetønske til Ældrerådsmødet den 17. april.  
Sekretariatet gjorde opmærksom på, at direktionen vil vende Ældrerådets henvendelse med 
Forretningsudvalget, på udvalgets møde den 17. april. 
 
Spørgsmålet om, hvordan der kan arbejdes med at gøre klippekortet mere synligt for borgere 
og pårørende bliver behandlet på et senere tidspunkt.  

 
7. Høringssvar til Økonomiforvaltningen. Ved Margit. Drøftelse 

Fagudvalget vil afvente oplægget vedr. ressortopdelingen på Ældrerådsmødet den 24. april 
førend der udarbejdes et høringssvar. 
Det bemærkes dog, at der som udgangspunkt er et ønske om én indgang i kommunen for 
personer over 65 år.  
 

8. Drøftelse af punkter fra det politiske udvalg v. Lisbeth og Margit 
Der var intet at bemærke. 
 

9. Tilsyn på plejehjem. Ved Margit 
Fagudvalget er orienteret om fem plejehjem, hvor der har været tilsyn. Der er ingen 
bemærkninger. 

 
10. Mad og måltider. Ved Hanne 

Dette dagsordenspunkt blev behandlet som en del af punkt 5 (budgetønsker). 

 
11. Chat GBT. Ved Lisbeth. Drøftelse 

John Knudsens oplæg om AI og Chat GPT var rigtig godt og informativt. Fagudvalget ønsker, 
når det er relevant at indstille John til frivillighedsprisen, ikke mindst grundet sin bredde i 
målgruppe, der både rummer brugere, pårørende, arbejdet med borgere med demens m.fl. 
 

12. Fremtidige mødedatoer for fagudvalget. Ved Margit. Godkendelse 
(bilag 5) 
De fremtidige mødedatoer for fagudvalget er godkendt.  Tidsrummet ønskes dog udvidet til kl. 
10-14. 

 
13. Evt. 

 
Fagudvalget ønsker at få oplæg om hhv. selvstyrende teams i hjemmeplejen (Tværfaglige 
teams med nærvisitation) og tilsynets resultater ifm. selvudpeget hjælperordningen. 
 
Sekretariatet booker disse et oplæg ind på hvert af de næstkommende møder i udvalget, 2. 
maj og 6. juni. 
 
Fagudvalget ønsker at få mere indsigt i, om og i så fald hvilket retningslinjer der eksisterer ift. 
indflytningssamtaler på plejehjem for nye beboere og deres pårørende. Forefindes der 
eksempelvis indflytningssamtaleskemaer? 
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14. Næste møde d. 2. maj 
Ønsker til oplæg: 
- Sundhedsklynger – status og Ældrerådets indflydelse 
- Indflytningssamtale på plejehjem – retningslinjer 
- Selvudpegede hjælpere – status tilsyn 

 


